
Ain Kallis, klimatoloog__________________
Kaks viimast suve olid meeldejäävad - üks väga märg, teine 
kuiv ja kuum. Paljud on küsinud, mis on tulekul sel aastal? 
Klimatoloogina on mul alati hea meel, et ei pea Eestis ilma 
ennustama, liiatigi veel terveks aastaajaks. Vene poeet ja, 
teadusmees Mihhail Lomonossov olevat öelnud, et kui suu
daksime ilma täpselt ette ennustada, ei jääks inimesel enam 
jumalalt midagi tahta.
Sünoptikute töö raskus oleneb suuresti nende elu- või tööko
hast. Paljudes maades on kliima niivõrd püsiv, et ilmaprog- 
noos ka kuuks ajaks ette läheb tavaliselt täkke. Kahjuks on 
just mereäärsete riikide meteoroloogid raskemas olukorras. 
Ametlikke pikaajalisi prognoose Euroopa kohta ei taha teha 
ükski suurem ilmateenistus, internetis avaldavad oma en
nustusi rohkem «üksiküritajad».
Ise arvan, et eelolev suvi ei tohiks tulla liiga kuum ega niis
ke, kohati tuleb vihma, tormi, äikest, paiguti ka päikest. 
Keskeltläbi neljal aastal viiest, isegi rohkem, on soojale ke
vadele järgnenud ka soe või normaalne suvi.
Need, kes tahavad saada kuivemat, päikselisemat suve, 
peaksid nüüd kõvasti töötama, kes aga ootavad vihmase- 
mat, jahedamat suve, võivad rohkem hinge tõmmata, sest 
Haljala vanasõna ütleb: «Vihm sajab laisale, hää ilm virga
le». Eesti rahvas tervikuna oli mullu teatavasti hoopis töö
kam kui 1998. aastal...


